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JEGYZİKÖNYV 

 
 
Készült: Dörgicse Község Önkormányzat Képviselı-testületének                       

2011. december 13-án 13 órakor megkezdett testületi ülésén és 17 
órakor megtartott közmeghallgatásán. 

  
 
Az ülés helye: Körjegyzıség, 8244. Dörgicse, Fı u. 16. 
  
Jelen vannak: Kis-Pál Miklós  polgármester 
 Király László alpolgármester 
 Bogdán Attila  képviselı 
 Deák Attila  képviselı 
 Szini Erzsébet  képviselı 
  
 
 
Tanácskozási joggal megjelent: Cseh Jenıné körjegyzı 
 
                   Jegyzıkönyvvezetı: Slemmer Zsoltné 
 
A közmeghallgatáson lakosság részérıl megjelent 18 fı.       
 
                                                       
Kis-Pál Miklós polgármester megállapította, hogy a  5 fıs Képviselı-testület 5 
tagja  jelen van, így az ülés határozatképes. Megnyitotta az ülést. A napirendet 5 
igen szavazattal fogadták el.  
 
                                               
Napirend: 
 
1./ 2012. évi víz és csatornadíj megállapításáról szóló rendelet tárgyalása 
2./ Szemétszállítási díjakról szóló rendelet tárgyalása 
3./ Közvilágítási áramdíj (2012) elfogadása 
4./ Vegyes ügyek 
       (Szünet) 
5./ 2011. évi gazdálkodás beszámolója 
6./ 2012. évi költségvetés koncepciója 
7./ Környezetvédelmi beszámoló 
8./ Lakossági felvetések, hozzászólások 
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Kis-Pál Miklós polgármester: Napirend elıtt tájékoztatta a képviselıket az 
eddig történtekrıl:  
- Játszótér garanciális javítása folyik a teljes területen. Nem akarták garanciában, 
de 5 év szavatosság miatt kénytelenek voltak elfogadni a hibákat.  
 
Király László alpolgármester: Egyben kifordult a beton, nem összetöredezett, 
mert agyagos a terület. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Ez nem olyan jó hír, akkor késıbb is elıjöhet. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Házszámtáblák átadása halad, a nyugdíjasok, 
helyiek nagy része megvásárolta már. 

- Biztosító 1,8 millió forintot utalt át az ellopott gépekért, megtérült a kár 
- Az építkezés folyik, még ez idén szeretnék befejezni és elszámolni. 
- A tartalék pénzt kincstárjegybe áttetette, 2 %-al jobban kamatozik. 
- Kis-Dörgicsén áthelyezésre került a szelektívgyőjtı sziget. 

 
 
1. Napirend: 

 
Kis-Pál Miklós polgármester: A víz- és csatornadíj rendelettel kapcsolatban az 
anyagot megkapták a képviselık. A díj megállapítása az Önkormányzat feladata, 
de kész tényt kapunk. Ha nem fogadjuk el, nem szolgáltatnak, ha elfogadjuk és 
magas, a lakosság azt mondja, miért fogadta el a képviselı-testület. 
Víz 2011-ben 385,40 Ft volt 2012-ben 403,40 Ft lesz, 4,67 %-os emelés 
Csatorna 2011-ben 917,90 Ft volt 2012-bewn 940,60 Ft lesz, 2,67 %- os emelés. 
 
Bizonyos összeg felett az állam támogatást nyújt, ezzel valamelyest csökken. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Csatorna díjhoz szeretne hozzászólni. Elment egy 
levél Bóka Úrnak tavaly, nem kellene ezt megismételni?  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Telefonon megkeresték, hogy ki az a másik 
három település és azt mondták, intézik, de aztán nem történt semmi. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Játszótérrel kapcsolatban, az úgy van, hogy ha van 
egy nagyjavítás, akkor arra újra 5 év szavatosság jár? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Nem tudja, megkérdezi a mőszaki ellenırt. Aki 
elfogadja a rendeletet, kéri kézfelemeléssel, szavazzon. 
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A Képviselı-testület 5 igen szavazattal megalkotta a következı rendeletet: 
 

Dörgicse Község Önkormányzat Képviselı-testületének  
11/2011. (XII. 28.) önkormányzati RENDELETE 
AZ IVÓVÍZ DÍJÁNAK MEGÁLLAPÍTÁSÁRÓL  

(Mellékletben) 
 

A Képviselı-testület 5 igen szavazattal megalkotta a következı rendeletet: 
 

Dörgicse Község Önkormányzat Képviselı-testületének  
12/2011. (XII. 28.) önkormányzati RENDELETE 

A SZENNYVÍZCSATORNA KÖZM Ő HASZNÁLATÁÉRT  
FIZETENDİ DÍJRÓL  

(Mellékletben) 
 
 
2. Napirend: 

 
Kis-Pál Miklós polgármester: A szemétszállítási díj rendelettel kapcsolatban 
az anyag kiküldésre került. Javasolja, hogy a tavalyi rendeletet 2012-re is 
fogadják el. Jelenleg is kísérleti állapotban vagyunk, nem tudják megsaccolni a 
költségeket. Többet fizetünk, de errıl fillére el fognak számolni. 500 millióból 
200 milliót átvállal a vállalkozó, 300 milliót az államtól próbálják megszerezni, 
ha nem sikerül, akkor vagy az Önkormányzatoktól, vagy a lakosságtól kell 
beszedni, hogy az uniós támogatás ne vesszen el. 
 

A Képviselı-testület 5 igen szavazattal megalkotta a következı rendeletet: 
 

Dörgicse Község Önkormányzat Képviselı-testületének  
13/2011. (XII.  28.) önkormányzati RENDELETE 

a  LAKOSSÁGI SZEMÉTSZÁLLÍTÁSI DÍJAKRÓL  
(Mellékletben) 

 
 
3. Napirend: 

 
Kis-Pál Miklós polgármester: Közvilágítási áramdíjszerzıdést megküldte az 
ELMIB. Sikeres pályáztatás eredményeként közvilágítási villamos energiát 
kedvezı 16,40 Ft/kWh áron tudják biztosítani. Valamivel alacsonyabb, mint a 
tavalyi volt. Áramdíjszerzıdést aláírja, ha megszavazzák.  
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Bogdán Attila képviselı: A takarékos égıket még szerelik? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Már készen van, ennyi volt. 
 
Deák Attila képviselı: Temetıi lámpa mikor lesz meg? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Erre a hétre ígérték. 
 
Bogdán Attila képviselı: Feketéék elıtt nem ég azóta a közvilágítási lámpa, 
amióta ezeket felszerelték. 
 
A képviselı-testület 5 igen szavazattal meghozta az alábbi 
 

87/2011. (XII. 13.) számú HATÁROZATOT 
 

Dörgicse Község Önkormányzatának Képviselı-testülete a 
KÖZVILL Zrt. ( 8800. Nagykanizsa, Csengery út 9.) 2012. évre 
vonatkozó közvilágítás energia díjának 16,40 Ft/kWh -ban 
meghatározott ajánlatát elfogadja.  
Az energiát 2012. évben a Transenergo Hungary Kft. (1026. 
Budapest, Pasaréti út 122/b. fsz. 8.) biztosítja az Önkormányzat 
részére. 
Felhatalmazza a polgármestert a közvilágítási célú villamos energia 
adásvételi szerzıdés megkötésére. 
Felelıs: Kis-Pál Miklós polgármester 
Határid ı: azonnal. 

 
 
4. Napirend: 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Könyvtár fejlesztés keretében megszavazták az 
infra főtést a Teleházba. Király László szakmai véleménye alapján nem 
lehetséges, a régi vezetékek miatt, nem bírná az áram a terhelést. Javasolta, hogy 
még két radiátort szereljenek fel. 
 
Király László alpolgármester: Már itt is van a szerelı a radiátor szerelése egy 
óra múlva kész lesz. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester:  Ezért módosítani kell a határozatot, infra főtés 
helyett radiátoros főtésre. A gurulós állvány beszerzését tegyék át 2012-re. 
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A képviselı-testület 5 igen szavazattal meghozta az alábbi 
 

88/2011. (XII. 13.) számú HATÁROZATOT 
 

Dörgicse Község Önkormányzatának Képviselı-testülete az 
57/2011.(X. 28.) számú határozatát visszavonja. 
 A könyvtár és teleház helyiség főtésének javítására további radiátor 
beszerzését határozza el a mozgókönyvtári keretösszeg terhére. 
A guruló állvány beszerzését a következı évre teszi át. 
Felhívja a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
Felelıs: Kis-Pál Miklós polgármester 
Határid ı: 2011. december 31. 

 
Kis-Pál Miklós polgármester: Elmondta, hogy Kis-Dörgicsén múlt héten  
áthelyezték a szelektív győjtı szigetet, ahogy eredetileg kértük. Most már lehet a 
sövényt és pergolát is elhelyezni köré. Már megszavazták az információs táblát, 
de kiépítésére térjenek vissza jövıre. Buszmegálló is lesz, még nem tudják 
pontosan hova, de akkor oda is el lehet helyezni a táblát. 
 
 
A képviselı-testület 5 igen szavazattal meghozta az alábbi 
 

89/2011. (XII. 13.) számú HATÁROZATOT 
 

Dörgicse Község Önkormányzatának Képviselı-testülete, úgy 
határoz, hogy az 59/2010. (XI. 25.) számú határozat alapján Kis-
Dörgicsére tervezett információs tábla kialakítására 2012. évben 
visszatér.  
Felelıs: Kis-Pál Miklós polgármester 

                    Határidı: 2012. XII.31. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: A biztosító fizetett, és jó lenne az idén 
megvenni még a hiányzó gépeket, illetve egy ágvágó megvásárlása is indokolt 
lenne. A stihl gépekre 30 %-os áremelkedés várható.  A szivattyú az alapítvány 
tulajdonában van, azt mindenképp pótolni kell kb. 141 e Ft. Az ágvágó 250 e Ft 
körül lenne. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Akkor legalább nem csonkítanák úgy le a fákat az 
E.ON-osok. 
 
Király László alpolgármester: Azt mi nem tudnánk megoldani, ahhoz ki kell 
kapcsoltatni az áramot. 
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Deák Attila képviselı: Mire használjuk? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Kis-Dörgicsén az eperfák ágait lehetne vele 
nyírni, meg a temetıkben a fákat, a 20 ha-os területen a bozótot. 
 
Deák Attila képviselı: Ahhoz nagy értéknek látja, nem tartja indokoltnak, hogy 
most megvegyék. 
 
Király László alpolgármester: Enni nem kér, a temetıkbe a fenyıfákat le kell 
vágni. A Csicsói utcában is le kell vágni a belógó fákról az ágakat. A bedılt 
diófákat is ki kell vágni. 
 
Deák Attila képviselı: Ha van használva akkor jó, ha nem, akkor tetemes 
összeg.  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Felmegy az ára, ha csak azt nézzük, hogy 6 
rossz helyett lett 3 jó gépünk. 
 
Bogdán Attila képviselı: Ezzel télen kell dolgozni. A hegyi utakat is végig 
lehet járni vele. 
 
Deák Attila képviselı: Van-e aki dolgozik vele? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Most indul egy pályázat, ha télre is kapunk 
közhasznúakat, akkor lesz ember, de a Falugondnok is 1-2 órát tud vele 
dolgozni. 
 
Király László alpolgármester: Ha már az eperfákat, meg a bedılt diófákat meg 
tudjuk csinálni vele, már megérte. 
 
Deák Attila képviselı: Azzal a kitétellel fogadja el, ha lesz ember, aki 
dolgozzon vele! 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Konkrét döntés kellene, hogy beszerezzék-e, vagy 
nem. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Aki a Honda szivattyú és ágvágó 
megvásárlásával egyetért, kérem szavazzon. 
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A képviselı-testület 5 igen szavazattal meghozta az alábbi 
 

90/2011. (XII. 13.) számú HATÁROZATOT 
 

Dörgicse Község Önkormányzatának Képviselı-testülete hozzájárul 
l db Honda szivattyú és 1 db Stihl ágvágó megvásárlásához. A 
gépek vásárlására 400 e Ft használható fel. 
Felelıs: Kis-Pál Miklós polgármester 
Határid ı: 2011. december 31. 

 
Kis-Pál Miklós polgármester: Háziorvosi ellátáshoz már hoztunk határozatot a 
múlt ülésen. A feladatátvállalás az engedélyezési eljárás miatt, 2012. február 1-
tıl lesz lehetséges.  
  
Az asszisztens alkalmazásánál új variáció van.  Az önkormányzati alkalmazás 
azért vetıdött fel, mert ha szabadságra, vagy táppénzre menne az asszisztens, azt 
nem tudná a praxis fizetni. Ha az Önkormányzatok veszik fel, akkor, pedig nem 
lehet felmondani neki. Az orvos vállalja a felvételt, ha szerzıdésben rögzítjük, 
hogy a tartós távollétet mi fizetjük.  Valamint kéri, hogy az ÁNTSZ elıírások 
szerint az Önkormányzatok újítassák fel a rendelıket. 
Kis változás lesz a rendelési idıben is, Kis-Dörgicsén nagyon lerövidítette a 
rendelési idıt. Király László alpolgármester javaslatára kérték, hogy valahogy 
hosszabbítsa meg ott is, mert 15 perc alatt még levetkızni sem tudnak a betegek. 
Szabályozva van, hogy 20 órát rendelhet, a beosztásán valahogy úgy kell 
változtatni, hogy Kis-Dörgicsén itt meg tudja emelni a rendelési idıt. 
 
Király László alpolgármester: Beteget úgysem küld el azért, mert, lejárt a 
rendelési idı. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: A gyógyszer kiadástól nagyon ódzkodik. 
Nagyon meghosszabbítaná a rendelési idıt.  Drága program is kell hozzá és 
minden faluban külön pénztárgép. 
Kurucz Attila falugondnok ki tudja váltani a recepteket az Akali 
gyógyszertárban, de sajnos most az is bezárt. Marad Zánka és Balatonfüred. 
 
Bogdán Attila képviselı: Most nem akar gyógyszert adni? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Van már olyan lehetıség is, hogy mint a kenyér 
a rendeléskor házhoz jönne a gyógyszeres autó. 
Egyelıre gondolkodjunk a dolgon. Nagyon meghosszabbítaná a rendelési idıt, 
és nem volna szabályszerő sem. 
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Bogdán Attila képviselı: Meg kell oldani a falugondnokkal. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Már egy éve így oldjuk meg. Az asszisztensrıl 
hozott határozatunkat visszavonjuk. Az orvossal kötött szerzıdésben,  benne 
lesz a szabadság és a betegállomány átvállalása. 
 
A képviselı-testület 5 igen szavazattal meghozta az alábbi 
 

91/2011. (XII. 13.) számú HATÁROZATOT 
 

Dörgicse Község Önkormányzatának Képviselı-testülete a 
háziorvosi szolgálatnál 2012. február 1. napjától alkalmazott körzeti 
asszisztens Bocskayné Bakk Éva (születési név: Bakk Éva, születési 
hely: Odorheiu Secuiesc (Székelyudvarhely, Románia) születési 
idı: 1971. augusztus 27. anyja születési neve: Jére Terézia, 
állampolgársága: magyar) 8244. Dörgicse, Aszói út 3. szám alatti 
lakos tartós távolléte és szabadsága idejére fizetendı 
járandóságának a Dörgicsére jutó részét vállalja. 
A Képviselı-testület felhívja a polgármester a szükséges 
intézkedések megtételére. 
Felelıs: Kis-Pál Miklós polgármester 
Határid ı: folyamatos. 

 
Kis-Pál Miklós polgármester: Konditerem futópad szınyege fel van győrıdve, 
cseréje vagy javítása vált szükségessé. 
A fiatalok megkeresték azzal, hogy szeretnének egy boxzsákot. Nem tudja, 
mennyibe kerül. 
 
Deák Attila képviselı: 100 e Ft körüli összeg. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Van  falra felszerelhetı is. Sokhegyi Dániel azt 
mondta, hogy fel lehet a plafonba fúrni. 
Kér árajánlatot, és ha nem kerül sokba, akkor megveszik. 
 
Bogdán Attila képviselı: Meg kell kérdezni Sokhegyi Ervint is, hogy bele 
lehet-e fúrni? 
 
Deák Attila képviselı: Bokszkesztyő is kell hozzá. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Akkor határozzunk róla, hogy megvesszük. 
 
Deák Attila képviselı: Addig miért szavaznánk róla, míg nem tudunk semmit? 
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Kis-Pál Miklós polgármester: Ne kelljen most ezért újra összehívni a 
testületet.  
 
Szini Erzsébet képviselı: Akkor határozzunk róla, hogy 100 ezer forintig 
megvehetik. 
 
Deák Attila képviselı: Ennyi összegrıl a polgármester is dönthet. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Javasolja, hogy szavazzák meg, hogy minél 
elıbb megvehessék a fiataloknak. 
 
A képviselı-testület 5 igen szavazattal meghozta az alábbi 
 

92/2011. (XII. 13.) számú HATÁROZATOT 
 

Dörgicse Községi Önkormányzat Képviselı-testülete hozzájárul a 
konditerembe 1 db boxzsák és tartozékai megvásárlásához 100 e Ft 
értékben, és a hozzájárul a meglévı futópad javításához.  
Felhívja a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
Felelıs: Kis-Pál Miklós polgármester 
Határid ı: 2011. december 31. 

 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Sajnos, hogy ilyen a törvény, hogy a 
polgármesternek kell elıterjeszteni a jutalmát. Az idei fejlesztések és 
eredmények az alábbiak voltak: 

- Pályázat 14 millió forint, kemence és környezete, Hivatal felújítása. 
- Kátyúzás befejezıdött. 250 e Ft-ot Kis-Dörgicsén átvállaltak a 

csatornások. 
- Házszám és utcatáblák elkészültek, nagy részét át is vette a lakosság. 
- Közvilágítás korszerősítése megtörtént. Minıségi javulás, zöldek is 

vagyunk. 
- Garanciális javítás játszótéren 
- Kincstárjegy áthelyezés, jelentıs hozamnövekedés. 
- Biztosítás elıször 200 e Ft, fellebbezés után még 1,8 millió. 
- Tartalék vagyon növekedett, földeladással, kincstárjegy, takarékos 

költségvetés. 
 
Kéri, hogy döntsenek a jutalmáról. 
 
Kis-Pál Miklós elhagyta az ülést a döntés idejére. 
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Szini Erzsébet képviselı: Király László alpolgármester dolgozik legtöbbet a 
polgármesterrel, tegyen javaslatot. 
 
Király László alpolgármester: Tavaly azt mondta, hogy elıre ad bizalmat a 
polgármesternek és 3 havi jutalmat szavazott neki. Az idén már bele látott a 
munkájába, sokat dolgozott vele, sokat tárgyaltak együtt. Sok telefonos 
kapcsolat is volt, általában megtárgyalta vele a dolgokat. 
 
Bogdán Attila képviselı: Akkor tegyél javaslatot. 
 
Király László alpolgármester: Tavaly 3 havit adtak, úgy gondolja az idén sem 
dolgozott kevesebbet. Javasolja, hogy most is adjanak 3 havit neki. Egyébként 
mennyi adható. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: A társadalmi megbízatású polgármesternek 6 havi 
tiszteletdíjnak megfelelı jutalom adható.  
 
Király László alpolgármester: Úgy gondolja, hogy 3 havit megérdemel. 
 
Deák Attila képviselı: Nem csak kizárólag a polgármester érdeme, amit itt 
felsorolt, mi is dolgoztunk rajta. Nem lát kimagasló tevékenységet. 
Amikor ilyen levelet ír a lakosságnak, hogy a rossz helyzet miatt fizessék ki a 
táblákat, akkor mi egy személynek adjunk ilyen tetemes összeget. Akkor mi is 
kaphatnánk jutalmat. Mi társadalmi munkába végezzük, İneki van fizetése. Van 
1-2 dolog, amit nem igazán oldott meg jól. Lásd : Teleház. 
 
Király László alpolgármester: Nem csak a polgármesternek kell megoldani 
ilyen kérdéseket. Te sem ajánlottad fel a segítségedet. 
 
Deák Attila képviselı: Én mindig felajánlom Neki. 
 
Király László alpolgármester: Te sem hívtad fel, hogy van egy jó ötleted. 
 
Bogdán Attila képviselı: Két oldalú a dolog.  
 
Deák Attila képviselı: Munkaköri kötelessége a polgármesternek, nem lát 
kimagasló tevékenységet, amit ilyen plusz pénzekkel jutalmazzanak. Ez 
beletartozik a fizetésébe. 
 
Király László alpolgármester: Akiket ismer a környéken polgármestert, mind 
kap jutalmat. Plusz tevékenység az is, amiért a Hivatal jövıjét szervezi. Mi  
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határozunk egy dolgot, és akkor számon kérjük, hogy megtörtént-e: Nem 
segítjük a munkáját. 
 
Deák Attila képviselı: Igyekszik segíteni, ha valaki úgy gondolja, hogy az İ 
tevékenysége nem segítség szóljon. Testületi üléseken tudnak beszélgetni, hogy 
teljesült-e vagy nem. Mintapélda arra, hogy hogyan mőködik itt a döntési 
mechanizmus, a teleház főtése. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Ez a Teleház ügy pitiáner ahhoz képest, hogy van 
Teleház. Annak idején az Alapítvány és a polgármester valósította meg. 
 
Deák Attila képviselı: Polgármester İt nem hívja fel, sem a Bogdán Attilát. 
Napközbeni testületi üléseket sem kérdezi meg, hogy megfelelne-e nekünk?  Ma 
pont Pestre kellett volna mennem. 
Játszóház  úgy lett megszervezve, hogy októberben már volt szó róla. 
 
Király László alpolgármester: Kihasználhattátok volna az Önkormányzat 
segítségét. Egyéni, Te általad szervezett felajánlás volt. Ez lehetett volna az 
Önkormányzat kapcsolattartása is. 
 
Bogdán Attila képviselı: Múlt testületi ülésen nem reagált rá. 
 
Király László alpolgármester: Nagyon pozitív volt a visszajelzés, ez nagyon jó 
ötlet volt.  De ahogy tudtad mondani, hogy a polgárırségnek adjunk támogatást, 
itt is mondhattad volna. 
 
Deák Attila képviselı: Ezt ki tudta fizetni. Az a baj, hogy nem az 
Önkormányzat berkében történt. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Ha az alapítvány bármit szervez elsı lépés volt, hogy 
az Önkormányzatnak elküldte. Egyedül is megy, ezt akarod bebizonyítani. 
Amikor képviselı lettem önként vállaltam a feladatokat a közért. Amíg kívülálló 
volt, mást sem hallott csak furkálódást. Ezért megnéztem belülrıl, hogy 
mőködik. Rájöttem sokkal komolyabb a munka. Amit a polgármester csinál az 
átlagosnál jobb teljesítmény.  A falu nincs eladósodva, szépen fejlıdik, 
gyarapodik. 
Ha valakinek gondot jelent a 2.000.-Ft kifizetése a házszám tábláért, annak 
adunk segélyt. Nem az volt a célja, hogy beszedjük a pénzt, hanem egy 
figyelmeztetı jelzés volt, hogy milyen nehéz idık jönnek. 
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Deák Attila képviselı: Ha a helyi ember szemével nézzük, hogy annak idején 
azt ígérte a testület, hogy kifizetik. Pár éve eltelt és már a lakosságtól kérjük. 
És akkor kifizetünk a polgármesternek egy csomó pénzt. 
 
Király László alpolgármester: Elıször is nézzük meg, hogy kik vették meg a 
táblát és kik nem.   A nyugdíjasok és a szegényebbek megvették.  
 
Deák Attila képviselı: Megosztottság, hogy vannak gazdagok, a lenézett elit. 
Ne felejtsék el a dörgicseiek, ha ezek nem jönnek ide, és nem veszik meg a 
házakat, akkor nem így néz ki a település. 
 
Király László alpolgármester: Akkor nyugodtabbak lennénk. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: „ Lenézett elit” ez egy kicsit érdekes megfogalmazás. 
İ 1996. óta dolgozik itt. Ott látja a hibát, hogy idejönnek az emberek, mert 
tetszik neki a falu, a romok, a szép, csendes környezet, az emberek. Ahogy 
idejön, egybıl elıáll a változtatási igényeivel, eszébe sem jut, hogy 
megpróbáljon beilleszkedni. Úgy érzi már a puszta létével sokat tett Dörgicséért 
és lenézi az ittenieket. Nem lehetne ezer éves a falu, ha az itteniek nem lennének 
és nem ırizték volna meg. 
Attól, hogy gyönyörő szép házat épített, soha sem lesz dörgicsei. Ha be szeretne 
illeszkedni egy közösségbe akkor alkalmazkodnia kellene ahhoz, és ha van 
hozzá tehetsége, ismeretsége, akkor segítse a falu fejlıdését. Ha annyira szereti, 
miért akarja megváltoztatni azokat az értékeket, amiért idejött?  
 
Bogdán Attila képviselı: Igazad van. 
 
Deák Attila képviselı: Beszélt emberekkel és kaptunk kritikát. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Te is rengeteg kritikát adsz, akinek szól, az hogy 
érezze magát? 
 
Király László alpolgármester: Az ellenzékkel vagytok. 
 
Bogdán Attila képviselı: Igazából én is a falut képviselem, de nem húzok 
határt, hogy ki szereti a Polgármestert és ki nem. 
 
Deák Attila képviselı: Én nem a kocsmai ellenzéket képviselem. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Miért kell az olyan emberek szavára adni, akiknek 
nem jó az elképzelése, csak mindent leszólnak? 
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Többen egyszerre beszélnek. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Mindenki a munkája után elismerésre vágyik.  
Mindig attól kapta a kritikát, aki egyáltalán nem támogatta a munkáját. Hiába 
élek itt már ennyi év óta, akkor sem leszek igazi dörgicsei. De nagyon hálás 
szívvel köszönöm meg, a gyermekeim itt eltöltött nyugodt éveit, azt hogy 
befogadtak.  Az Alapítványi munkát is azért vállaltam el, hogy valamit vissza 
tudjak adni a Dörgicseieknek. 
Kevés ilyen jó helyzetben levı önkormányzat van, mint ez. Nincs eladósodva, 
karbantartott minden. Jól végezte a munkáját. Ki tudja kapnak-e még 
lehetıséget. Nem mindegy, hogy milyen érzéssel és lendülettel indul a jövı 
évnek.  3 havi jutalmat javasol a polgármesternek. 
 
Bogdán Attila képviselı: Amit elmondtál, azt 16 éve visszamenıleg is el 
lehetett mondani, és akkor már akár 20 havit is adhatnánk Neki. Volt olyan év, 
hogy kevesebb jutalmat kapott, de felvittük a bérét a maximumra. 
 
Deák Attila képviselı: Nem javasol jutalmat. Van egy alap munkatevékenység, 
amire szerinte nem kell jutalmat adni. És lehetne másra is ezt a pénzt elkölteni. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Mondd el mi az, amit hiányolsz a munkájában, és 
miért nem érdemli meg a jutalmat? 
 
Deák Attila képviselı: Tavaly megelılegezték Neki, de nem látja indokoltnak, 
nem érzi azt, hogy az idei évben lett volna olyan kimagasló teljesítmény, amiért 
jutalmat kellene adni. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Nem elıleg volt, hanem utólag, azért kapta, mert a 
vállalt feladatokat elvégezte.  Mi az, amit rosszul csinált és nem akartok neki 
adni? 
 
Bogdán Attila képviselı: Azért kapja a fizetését. Akkor adhatnánk neki akár 6 
havit is.  
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Polgármesterek illetményét 5-6 éve emelték meg, 
addig elég alacsony volt. Most kb.110 e Ft-ot kap kézhez. Amennyi a 
felelıssége ahhoz képest elég alacsony. 
 
Deák Attila képviselı: Nekünk képviselıknek is van felelısségünk, és mi sem 
vagyunk megfizetve. Én is sok mindennek utána olvasok, jövı képrıl sok 
mindent tudok, mindennek utána nézek és igyekszem felkészülni. 
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Cseh Jenıné körjegyzı: Rendelettel a képviselıknek is állapítható meg 
tiszteletdíj. 
 
Király László alpolgármester: A biztosítótól is megszerezte a 2 milliót. 
 
Deák Attila képviselı: Igen, de ahol ekkora összeg van, miért nem ırizték? 
 
Király László alpolgármester: Polgárırség miért nem ırizte? 
 
Deák Attila képviselı: Nem szóltak, hogy ırizzük. 
 
Hangzavar egyszerre beszél mindenki. 
 
Cseh Jenıné körjegyzı: Nem hiszi, hogy más Önkormányzatoknál ekkora 
problémát csinálnának a polgármester jutalmából, hogy 1 napig kell dönteni. 
 
Deák Attila képviselı: Elmondta az elején a véleményét. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Ezt már akkor is tudtam volna, ha be sem jössz. Mi 
az amit nem teljesített? Mi az, amit bevállalt és nem teljesített? 
 
Deák Attila képviselı: Hiányolta az a testületi munkát, amit elıre is vetített. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Ez csak rajtunk múlt, nem egységesen tudunk 
dolgozni. 
 
Király László alpolgármester: Nem jutottunk elıre, megosztott az 
Önkormányzat Képviselı-testülete. 
 
Deák Attila képviselı: Az is döntés, hogy nem tudunk dönteni. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Terjesszetek elı akkor valami mást. 
 
Bogdán Attila képviselı: Tavaly kéthavit mondtam, és megszavaztam a 
háromhavit. Én engedtem, most engedjetek Ti.  
Kéthavit javasol. 
 
Hangzavar egyszerre beszél mindenki. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Figyeljetek, Bogdán Attilának van egy javaslata. 
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Bogdán Attila képviselı: Akkor ezek után 6 havit javasolok. Megszavazzátok? 
 
Király László alpolgármester: Rendben, megszavazom. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Természetesen, megszavazzuk. 
 
Deák Attila képviselı: Látjátok most jól beugrasztott Benneteket a zsákba. 
Én nem szavazom meg. 
 
A képviselı testület 3 igen és 1 nem szavazattal meghozta az alábbi 
 

93/2011. (XII. 13.) számú HATÁROZATOT 
 
Dörgicse Község Önkormányzat Képviselı-testülete Kis-Pál 
Miklós polgármestert, megköszönve az önkormányzatnál végzett 
2011. évi munkáját, 6 havi tiszteletdíjának megfelelı összegő 
jutalomban részesíti. 
Felhívja a körjegyzıt, hogy a kifizetéshez a szükséges 
intézkedéseket tegye meg. 
Felelıs: Cseh Jenıné körjegyzı    
Határid ı: 2012. január 20. 

 
Polgármester visszatért az ülésre. 
 
Király László alpolgármester: Elég nehéz döntés után, 6 havi jutalommal 
díjazzuk az éves munkádat. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Ezzel szeretnénk elismerni a munkádat, és 
ösztönözni, hogy ezután is jól dolgozzál. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Köszönöm szépen. 16 éve így csinálom. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Van még napirendi pont. Kis-Dörgicsén a 
játszótérrıl elvitték a játékokat. Rendırségen bejelentés tettek az ügyben. 
 
Király László alpolgármester: Rendırségen be lett jelentve, hogy eltőntek a 
játszótéri fák. Kis-Dörgicseiek szóltak a Falugondnoknak, hogy valaki elvitte 
utánfutóval a fát. Mint utóbb kiderült Deák Attila vitte el.  
Errıl nem beszéltünk, engedély nélkül vitted el. 
 
Deák Attila képviselı: Ott van nála a telkén, el lehet hozni. Két éve zavarta már 
a szemét, hogy ott van. 
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Király László alpolgármester: Nem emlékszik, hogy errıl szavaztak volna. 
Találtak neki helyet, a temetı lezárásnál akarják használni. 
 
Deák Attila képviselı: Elnézést, ott van a telkén.  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: A présalap sem így lett megbeszélve, 
betonozásról volt szó. Főnyírás, hogy lesz megoldva alatta? 
 
Deák Attila képviselı: Magasabban lesz a földtıl, elfér mellette a főnyíró. A 
prést ki akarták tenni, de egy része el van korhadva. Megpróbál szerezni helyette 
másikat. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Az Aszói utcában van egy telek, ahol 20 évre 
visszamenıleg telekkimérési probléma van. A kerítés beépült az útba. A 
Földhivatal egyeztetésre hívta össze az érintetteket. Mit képviseljen? 
 
Bogdán Attila képviselı: Hogy derült ez ki? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Bocskayék be akarták jegyeztetni a házukat és 
akkor derült ki. A szembe levı ház kerítése beleépült az útba annak idején. Fel 
kell szólítani, bontsák le. Bocskayné szeretné esetleg területcserével, hogy 
egyenes legyen a telekhatár. Földhivatal jön, megnézik a lehetıségeket. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Van-e még valakinek valami kérdése, javaslata, 
hozzászólása? 
 
Deák Attila képviselı: A múltkor már említette gombafarm projektet hoznának 
létre. Pályázati pénzbıl, és önerıbıl létesülne 3 üzem. Erre keresnek helyet. 1,2 
ha terület igénye van, ingyenes területet keresnek, az Önkormányzat, ha 
biztosítana és a rendezési terv módosítással hozzájárulna az üzem 
létrehozásához. 2 önkormányzattal már tárgyalt, jövı nyár közepén indulna el. 
Szívesen eljönne testületi ülésre és falugyőlésre is, információt adjon róla.  
Kívánunk-e részt venni ebben? És tudunk-e területet biztosítani? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Infrastruktúra igény, építmény mérete? Nem 
tudjuk bírja-e a vízmő? 
 
Deák Attila képviselı: Átküldi majd a képeket. Egész évben adja a munkát, 
munkahelyet teremt. Ilyeneket nem kérdeztem. Az a kérdés van-e olyan 
területünk, amit ingyen tudunk biztosítani? 
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Kis-Pál Miklós polgármester: Kérdés, akar-e a falu ekkora hodályt? Akarnak-e 
ingyen területet adni? Mennyi vizet használnának el, és mennyi kamion jönne 
ide, bírnák-e az utak? 
 
Deák Attila képviselı: Ezek szakmai döntések, hogy mennyi víz kell. A vízmő 
eldönti, hogy lehet-e. Elvi döntést szeretnének. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Lehet tudni a cég nevét?  Utána lehet nézni, milyen 
tıkeerıs? 
 
Deák Attila képviselı: Eljönnek szívesen bemutatkozni.  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Két területünk van ilyen mérető. Kis-Dörgicsén 
a borókás, és a 20 ha-os. A borókása Nemzeti Park része. A 20 ha-os fel van 
értékelve. 1.500.-Ft/m2, azt nem adhatjuk ingyen. Nekünk idegenforgalomban 
kell gondolkodni.  
Nem támogatja a javaslatot. 
 
Király László alpolgármester: Ez a két terület van, egyik sem alkalmas rá. 
Nem lehet nálunk ezt elképzelni, hogy ekkora épület épüljön. Nálunk van értéke 
a földnek. 
 
Deák Attila képviselı: Azért merült fel ez a lehetıség, mert itt van a pincéje, és 
így támogatná a falut. Meghívjuk egy tárgyalásra? 
 
Szini Erzsébet képviselı: Feleslegesnek tartja, nincs olyan területünk. 
 
Mivel más felvetés nem volt a polgármester a közmeghallgatás kezdetéig, 17 
óráig szünetet rendelt el. 
 
 
KÖZMEGHALLGATÁS: 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Köszöntötte a megjelenteket, nagyon örül, hogy 
ennyien eljöttek a közmeghallgatásra. A Dörgicséért Közalapítvány új elnöke 
Dr. Demján Ildikó szeretne bemutatkozni a falunak.  
 
Dr. Demján Ildikó: Köszönti a megjelenteket, İ lett az új elnök. Kíváncsi volt, 
hogy zajlik egy falugyőlés. Köszöni a bizalmat, hogy megválasztották. Nagyon 
nehéz dolga lesz Szini Erzsébet után, aki szívvel-lélekkel végezte a feladatát. De 
ígéretet kapott, hogy támogatni, segíteni fogják a munkáját. 
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Egészséges életmód fele szeretne nyitni, elıadásokat szeretnének szervezni a 
kulturális programok mellett. Pályázatokat is nyújtottak be ezek 
megvalósítására. A programok a nyári kulturális napok keretében fognak 
megvalósulni. 
Még egyszer köszöni a bizalmat és reméli, hogy sikeres munkát tudnak végezni. 
 
5. Napirend:  

 
Kis-Pál Miklós polgármester: Az önkormányzat 2010. évi gazdálkodásról 
számolt be a jelenlévıknek. A községnek a költségvetési terv végrehajtása nem 
okozott nehézséget. Dörgicse megfelelı bevétellel és tartalékvagyonnal 
rendelkezik. Költségvetésünk takarékos, a lehetıségeket figyelembe véve. 
Jelentıs bevételünk származott ingatlan eladásból. Állami bevételek arányosan 
100 %-ban teljesültek 18 millió forint évente. 
 
Adóbevételek alakulása: 

• építményadó: 6.710 e Ft 
• telekadó: 1.546 e Ft 
• idegenforgalmi adó: 204 e Ft 
• iparőzési adó: 5.556 e Ft 
• késedelmi pótlék: 44 e Ft 
• gépjármőadó: 8042 e Ft 
_________________________________________________________ 
    összesen: 22.102 e Ft 

 
Adóbevételeink növekedtek, éves bevételünk 22 millió forint, magasabb, mint 
az állami támogatás. 
 
Sajátos bevételek: 

• víziközmő bérleti díj: 1.504 e Ft 
• lakbér, terembér: 794 e Ft 
• UNIQA kártérítés: 2.000 e Ft 
• ingatlan értékesítés: 22.000 e Ft 
_________________________________________________________ 
    összesen: 26.298 e Ft 

 
Sikerült elérni, hogy 2 millió forintot fizessen a biztosító a lopás miatti 
kártérítésként. 
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Ápolási díjra, szoc. segélyre, gyermekvédelmi 
Támogatásra igényelt összegek: 

• ápolási díjra átvett: 457 e Ft 
• rendszeres szociális segélyre átvett: 310 e Ft 
• bérpótló juttatásra átvett: 603 e Ft 
• foglalkoztatást helyettesítı támogatás: 102 e Ft 
• pénzbeni támogatás: 116 e Ft 

    összesen: 1.588 e Ft 
 
 

Pályázatokon elnyert pénzeszközök: 
• Építészeti értékek megırzése pályázat: 13.120 e Ft 
• Mozgókönyvtári normatíva: 600 e Ft 

    Összesen: 13.720 e Ft 
 
Építészeti értékek  megırzése pályázaton a falukemence megépítése, a hivatal 
nyílászárók cseréje, a mozgáskorlátozott feljáró megépülése, szolgálati lakás 
elıtti terasz kiépítése volt. Mozgókönyvtári normatíva 600 eFt évente. 
4 falu találkozóra dologi kiadásokra és 1- 1 ping-pong asztalra nyertünk 
pályázatot. 
Közcélú foglalkoztatás keretében 7 fıt alkalmaztunk 4-6 órás munkaviszonyban 
kellett foglalkoztatni. 95 %-os költséget megtérítettek. 
Szeretném a közhasznúak munkáját megköszöni. A falu szép és rendezett volt. 
Veszprém Megyei virágosítás versenyben III. helyezést értünk el a 
kategóriánkban. 
 
Beruházási kiadások: 
• Útjavítás, kátyúzás: 813 e Ft 
• 2 db főnyírótraktor vásárlás: 1.800 e Ft 
• 3 db aljnövényzet-tisztító: 583 e Ft 
• notebook vásárlás: 180 e Ft 
• utcatáblák, házszámtáblák vásárlása: 1.077 e Ft 
• falukemence: 1.518 e Ft 
Összesen: 5.971 e Ft 
 
Átadott pénzeszközök  
• orvosi ügyelet támogatása: 285 e Ft 
• gyermekjóléti szolgálat támogatása: 194 e Ft 
• körjegyzıség támogatása: 21.924 e Ft 
• óvoda, iskola  támogatása: 3.826 e Ft 
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• egyházak támogatása, áramdíj: 568 e Ft 
• Magyar Légimentık támogatása: 20 e Ft  
• Tőzoltó Egyesület támogatása: 207 e Ft 
• Közalapítvány támogatása: 400 e Ft 

Összesen:                                                                                 27.424 e Ft 
 
Szociális segélyezés: 
• rendszeres szociális segély: 344 e Ft 
• bérpótló juttatás: 754 e Ft 
• foglalkoztatást helyettesítı támogatás: 128 e Ft 
•  kiegészítı gyermekvédelmi támogatás: 116 e Ft 
• közgyógyellátás: 85 e Ft 
• ápolási díj: 571 e Ft 
• születési segély: 20 e Ft 
• BURSA-ösztöndíj: 100 e Ft 
• Arany János-ösztöndíj: 160 e Ft 
• temetési segély: 100 e Ft 
• átmeneti segély: 12 e Ft 
• 0-3 évesek segélye: 90 e Ft 
• óvodások támogatása: 100 e Ft 
• Mikulás-csomagok: 29 e Ft 
• nyugdíjasnapi ajándék: 325 e Ft 
• tankönyvtámogatás: 281 e Ft 
• védıoltások díja: 432 e Ft 
_____________________________________________________________ 

összesen: 3.647 e Ft 
 
Bérek alakulása: 
• A köztisztviselıi illetményalap:  38.650 Ft 
• A közalkalmazott garantált illetmény:  62.500 Ft 
 
Dologi kiadások alakulása: 
 
• A várható dologi kiadások az Önkormányzat és a Körjegyzıség tekintetében 

csökkentek. 
• A Falugondnoki szolgálat összes bevétele:                 1.997 e Ft 
                                                összes várható kiadása:     1.950 e Ft 
• A közvilágítás 2011. évi várható kiadása:                   1.052 e Ft 
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Háziorvosi szolgálat:  Régi háziorvos felmondott. Pályázatra 1 jelentkezı volt, 
Dr.Gógl Álmos Zalán. Részben Írországban dolgozik, ezért helyettese Dr. 
Kıhalmi Dóra rendel ebben az idıszakban. Minden támogatást megadunk. 
Napokban fogják megkötni az új szerzıdést.  
 
Jelzırendszeres Szolgálat mőködik. Jelenleg 13-14 fınél van kihelyezve 
készülék. Szerencsére kevés riasztás érkezik. Az Önkormányzat továbbra is 
vállalja a költségeket. 
 
Pályázatok: Két beadott pályázatunk van, klubhelyiség felújítására a volt 
szolgálati lakásban, 3 millió forint. Kisrendezvényre 600 e Ft, hangosító 
berendezések, rendezvények , elıadások szervezésére. 
Elıkészített jövıre kiírt pályázatok: 

- Turisztikai pályázat, 4 falu (Pécsely, Vászoly, Balatonszılıs, Dörgicse, 
Turista út, látványosság, programok 

- 4 falu – Egészségvédelmi program,  
- Gyors internet hozzáférés, rendszer kiépítés. Parton üzleti alapon 

megcsinálták. Kistelepüléseken nem éri meg. Itt a Kistérségben levı 
háttértelepülések indulhatnak 2012.-13-ban valósulhat meg. 

 
További kiírásokat figyeljük, ha lesz jó pályázat, az önrészünk meg van és részt 
veszünk. 
 
Tőzoltószertár feltörése: Rendırségnek nem sikerült megtalálni a betörıket. 
Biztosító, fellebbezés után 2 millió forintot fizetett. Így kár nem ért bennünket. 
Tőzoltószertáron a riasztó kiépült. Hivatalon a felújítás után 3 térfigyelı kamerát 
helyezünk el, így biztonságosabb lesz a település, látható lehet az elkövetı. 
 
Jól sikerültek a közösségi programok. Nyáron a falunap, a kemence avató és az 
idısek napja. 
 
Garanciális javítások: Játszótér megújult, garanciális javítások voltak. Talaj 
szerkezete miatt a járdaszegélyek kidıltek. 5 év szavatosság keretében újra 
építették. 
Kis-Dörgicsén a szelektívgyőjtı sziget áthelyezésre került. Már a megépítésnél 
jeleztük, hogy nem jó helyre tették. Saját költségükön áthelyezték. 
 
Romok helyzete: Tavasszal bejelentettük, hogy életveszélyesek romjaink. 
Többször kijöttek megnézni. Önkormányzat az anyagi költségeit vállalná, külön 
meg kell terveztetni. Állami tulajdonban van. 2012-re ígérték a helyreállítást. 
Az információs táblák ki lettek cserélve. 
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6. Napirend: 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: A 2012-es költségvetési koncepciót november 
30-ig el kell fogadni az önkormányzatoknak. A költségvetésrıl a parlament 
december végén határoz. Anélkül kell döntést hozni, hogy nem tudjuk milyen 
állami támogatást fogunk kapni. Ez a 2012-es évben még bizonytalanabb, az 
önkormányzati törvény változtatni fogja. A helyi költségvetést 2012. II. 15-ig 
kell megalkotni, addig talán eldıl sok minden. 
Oktatás: Óvoda marad. Az iskola állami fenntartású lesz, a pedagógusok bérét 
fogják kifizetni. Forrást is meg kell szerezni, az egyik forrás az 
önkormányzatoktól elvonják a gépjármőadót, nálunk 8 millió forintot, az 
iparőzési adó 20 %-át 1 millió forintot, személyi jövedelemadót 1 millió 
forintot. Megközelítıleg 10-12 millió forint elvonás. Az iskola 2 millió Ft-os 
költséget jelentett.  
Hivatal: Bevezethetik, hogy 2000 fınél lehet közös hivatalt kialakítani. 
Kérvényezték, hogy vigyék le 1.500 fıre. 
Két faluból álló körjegyzıséget 4-5 faluból állóra kell megalakítani. Lehetıség 
lenne  Balatoncsicsó, Szentantalfa, a Nivegy völgyhöz csatlakozni. Esetleg 
Pécsely, Balatonszılıs Körjegyzıséghez, mint a tanácsi idıben. 
Harmadik megoldás Balatonakali, Balatonudvari településekkel alakítani 
körjegyzıséget. 
Járások kialakítását is tervezik, központ Balatonfüred lenne. Sok hivatali ügyet 
átvennének ott lehetne elintézni. 
Talán részben marad Dörgicsén ügyfélfogadás, elektronikus ügyintézés, jegyzıi 
fogadóóra.  Szeretné, hogy valamilyen formában megmaradjon a hivatal. 
 
(Bekiabálás: Csak Te szeretnéd.) 
 
Harcolni fognak érte. További leépülést jelentene. 
 
Kiadások támogatások: Szociális kiadások maradnak, Bérek emelésére továbbra 
sincs lehetıség. Dologi kiadások nem emelkednek, takarékoskodunk, de 2 % 
infláció miatt növekedhet. 
Tervezett fejlesztések: 

- Alsó-Dörgicse temetı parkoló feltöltése, murvázás, 
- Szelektív győjtıknél pergola és sövény kialakítása, 
- Játszótérnél naptetı kialakítása, 
- Hivatal udvarán szoborpark kialakítása, Nagy István szobrászmővész 

tartós kiállításra adja mőveit, felesége képei, és a kisplasztikák, a 
faluházban lehetnek kiállítva. Nagy István nagyon szereti Dörgicsét, 
Szolnokon is kérték a szobrokat, de İ inkább Dörgicsének adja. 
Köszönjük a felajánlást. 
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- Faluház festése, 
- Konditerem festése, gépek fejlesztése pl. Boxzsák, 
- Út felújítás húzódik 2013-ig fog megépülni. Terveket elfogadták, 

kisajátítás megkezdıdött. Kis-Dörgicsei út önkormányzati területen megy, 
ami nem volt út és így kisajátítás útján kellett megváltani, ami 1,8 millió 
bevételt jelent. 

 
7. Napirend:  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: A környezetvédelemi beszámolóban elmondta, 
hogy Nemzeti Park része vagyunk, környezetvédelmi veszély nem fenyegeti a 
települést. Ipari, por, mezıgazdasági szennyezés nincs. Közterületeink 
rendezettek, parlagfő mentesítés megtörtént. Víz-csatorna, hulladékszállítás 
megoldott. Szelektív hulladékszigetek megépültek. Új szelektív válogató leégett 
– 500 milliós a kár. 1-1,5 év lesz az újjáépítés. A szemétszállítási díj változatlan, 
mint tavaly volt. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Falugondnoki beszámoló megtartására felkérte 
Kurucz Attila falugondnokot. 
 
Kurucz Attila falugondnok: Pár szóval szeretném elmondani a 2011. évi 
falugondnoki munkámat. Kezdeném az egészségügyi ellátással, amit a pécselyi 
háziorvos végez a községben, ennek keretében, vérvételi lehetıség van nála, 
amit a Falugondnoki Szolgálat juttat be a Balatonfüredi Rendelı Intézetbe. A 
betegeket igény esetén a szükséges szakrendelıbe szállítja. A 
gyógyszerellátásban is segítséget nyújt, eddig a Balatonakali gyógyszertárból 
oldották meg, de sajnos, ez betegség miatt megszőnik. Így a fontos 
gyógyszereket Zánkáról kell beszerezni. İ velük is jó kapcsolat van kiépítve, 
telefonon bemondjuk a gyógyszert és másnapra megrendelik azt és ki lehet 
váltani. Amennyiben szükséges, akkor akár a Balatonfüredrıl is be lehet 
szerezni a gyógyszereket. 
Következı ellátás a bevásárlás, amit a község lakossága kérésére megteszünk, 
így heti 2 alkalommal mind a három településrészrıl a helyi boltba szállítom a 
lakosságot, vagy kérésre bevásárolok nekik. Esetlegesen a Balatonakali boltból 
is megoldható a bevásárlás. 
Házi segítségnyújtással folytatnám, ami elég széleskörő. Nyári főnyírások a 
házaknál, ha igénylik, fahordás, a boltban vásárolt dolgok hazavitele stb. 
Ebédszállítás a Balatonakali óvodából történik már több éve. Ami 2 féle menü 
sorból választható, így mindenki megtalálja a magának megfelelıt. A téli 
idıszakban 10-12 fı igényli, nyári viszonylatban ez 20-25 fı mennyiségre is 
felmegy. 
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Nagyon jó kapcsolatot ápolunk az iskolával és óvodával, és amennyiben 
segítséget kérnek, akár Balatonfüredre, akár Tihanyba elszállítjuk a gyerekeket, 
a többi település falugondnokaival összefogva, pl. erdei iskola, vagy kirándulás, 
vagy uszodalátogatásokra. 
Az önkormányzati munka a polgármester irányításával és a testület 
egyeztetésével történik, a megadott feladatok és munkák elvégzése a közhasznú 
munkások, és kollégák segítségével is történik. 
Köszönöm, hogy meghallgattak. 
 
8. Napirend:  
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Kérte a lakosságot, hogy tegyék meg 
javaslataikat, mondják el véleményüket, szóljanak hozzá az elhangzottakhoz. 
Vagy ha van problémájuk, mondják el. 
 
Szini Erzsébet képviselı: Szeretné a falugondoki beszámolót kiegészíteni, 
azzal, hogy a nyári napok és rendezvények szervezésében is aktívan részt 
vesznek. Egyik rendezvényt sem tudnánk az İ segítségük nélkül megszervezni. 
Köszönjük szépen. 
 
Németh József: Rendben van, hogy van új házszámtábla, nincs vele semmi 
gondja. 10 év alatt meg lett változtatva a döntés. Meg lehetett volna kérdezni a 
lakosságot, hogy akarja-e? Lehet, hogy nem sok az a 2 ezer forint, de van, 
akinek sok. Más megvette helyette, İ nem vette volna meg, nem azért nem vette 
meg, ki tudná fizetni, de meg lehetett volna elıbb kérdezni a lakosságot.  Nem 
fogja feltenni a táblát, már tönkre megy a ház fala, annyiszor ki kell cserélni. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Volt egy testületi döntés. 
 
Bekiabálás, mindenki egyszerre beszél. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Szeretném elmondani a választ. Én is 
meghallgattalak.  
Lehetıség van arra, ha valaki nem tudja kifizetni a táblát, kérhet segélyt. 
 
Németh József: Miért nem 10 éve történt ez? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Az utcatáblák tönkrementek, nehéz volt az 
eligazodás a faluban. 
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Király László alpolgármester: Nem a mi ötletünk volt. Több szervezet kérte, 
többek között a mentısök, hogy nem találják meg a címeket, mert nincsenek 
házszámok. 
 
Németh József: Nem ez a gondja vele. 
 
Szálasi Margit: Régen kaptak egy levelet, hogy új házszám és utcatáblák 
lesznek, és az önkormányzat kifizeti. 7 éve nem valósult meg. Demokrácia van, 
nem 4 ember dönti el, hogy mit fizessünk meg. Annyi győlés volt már itt, hogy 
meg lehetett volna kérdezni, mit szólnak hozzá. Neki 7 éve megvan a házszáma, 
és kitette, hogy megtalálják, nem veszi meg az új számot. 
Annak idején beadott egy kérvényt, hogy ne Csicsói utca legyen, azt a választ 
kapta el van már döntve. És most 7 évre rá csináltatták meg a táblákat. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Tudomásul vesszük, hogy nem veszi meg. 
 
Bekiabálás, hangzavar. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Ha meghallgatnának, én is meghallgattam a 
mondandójukat. 
 
Szálasi Margit: Én is végig hallgattam az unalmas dumádat. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Mindig más pénzérıl döntünk, minden egyes 
tételrıl nem lehetett megkérdezni a lakosságot. A szegények, a nyugdíjasok ki 
fizették, de van egy réteg, aki megtehetné, mégsem teszi. 
 
Szálasi Margit: Ne szegényezzen és gazdagozzon, nem is ismeri a falut. 
Amikor végig sétál falun, nem köszön az embereknek. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Ezt nem hiszem 
 
Szálasi Margit: Pedig idıs emberek panaszkodtak, hogy a polgármester nem 
köszön Neki. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Mindenkinek köszön. Ki volt az, aki ezt 
mondta? 
 
Szálasi Margit: Orbán Bözsi néni panaszolta, hogy ott sétálgat elıtte, még oda 
sem köszön. 
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Szini Erzsébet képviselı: Önkormányzati képviselı lettem, körül nézve a 
szomszéd településeken különbözı, de szép egységes utca és házszámtáblák 
vannak mindenhol.  Az volt a céljuk, hogy itt is az legyen, azért szavazták meg. 
Elnézést ezért, de megpróbálták a legjobbat a faluért. 
 
Varga István: Feltételezi, hogy a fa utcatáblákról a döntést, is a Képviselı-
testület hozta. Hibás döntés volt. Nem ismeri a falu helyzetét, de van, akit 
érzékenyen érinthet a 2 ezer forint is.  Az elv szép és jó. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Annak lehet kérni a segélyt. 
 
Varga István: Van elıttük egy oszlop és nincs rajta lámpa, nagyon sötét van. 
Szeretné, hogy ha oda is tennének egy lámpát. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Annak idején szakember mérte fel. Ha az 
elıírásnak megfelel, akkor lehet. 
 
Horváth Ildikó: A Kukkola utcába nem lesz murvázás? Azt olvasta a 
jegyzıkönyvben, hogy ”Fekete Lajos kirúgatta a murvát”. Kikéri magának, İk 
nem tették tönkre az utat. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Személygépkocsira van tervezve az út, a 
tehergépkocsi jobban igénybe veszi. A Gernyén az építkezés tönkre tette az utat. 
A tulajdonos leaszfaltoztatta, de már nem olyan, mint eredetileg, nem egységes. 
Az a véleményünk, hogy amikor befejezik az építkezést, akkor érdemes az utat 
megépíteni. 
 
Hangzavar, egyszerre beszél mindenki. 
 
Horváth Ildikó: Maradjatok már csendben, had mondjam el, amit akarok. 
 
Amíg lent laktak semmilyen támadás nem érte, most 3 hónapja felköltöztek, és 
több támadást kaptak, mint amióta itt lakik 4 éve. 
A házszámtáblát nem hajlandó megvenni, nem gazdagság, szegénység miatt. Ha 
a virágvásárt meghirdették, ezt is meghirdethették volna. Meg kérdezhették 
volna ki tart rá igényt. 
Javasolja, hogy a buszfordulónál a táblát helyezzék át máshova, nem jó helyen 
van. Az összevissza nyilakból nem lehet tudni melyik utca merre van. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Testülettel végigjárták, hogy hova lennének jók 
a táblák. Ha keresnek valamit, lelassítanak, és akkor meglátják. 
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Horváth Ildikó: Szelektív hulladékgyőjtést a takarás nem oldja meg. Nyáron 
lerakták a szemetet, ha üres volt a győjtı, akkor is raktak mellé. Viszont sokszor 
nem lehetett beletenni, mert állandóan megtelt. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Kistérségi ülésen is jelezte, de csak plusz 
költségért vinnék el többször. Javasolták, hogy vegyünk egy prést, amivel össze 
lehet nyomni a palackokat. Házi szelektív győjtéssel ez a probléma megoldódik. 
 
Varga István: A két éves unokája is tudja, hogy össze kell nyomni a 
palackokat. 
A játszóteret körbe kellene ültetni fákkal, az jobban árnyékolna és szebb is 
lenne. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: 10 év múlva lenne árnyék. 
 
Németh József: Kis-Dörgicsén a szennyvizesek javították az utakat, Alsó-
Dörgicsén miért nem vállalta? Bogdán Attiláék elıtt, Horváth Gáborék elıtt is 
megsüllyedt az út. 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Kátyúzás történt és nem útjavítás. 
 
Németh József: Melyik telket adta el az Önkormányzat? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: A Sárkútnál lévıt. 
 
Németh József: Ki takarítatja? A kutat is eladták? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: A tulajdonos aki, megvásárolta. 4 ha amit 
eladtunk, a Sárkút az önkormányzat tulajdonában maradt, az külön helyrajzi 
számon van, az tartalék vízbázis. 
 
Németh József: Hallotta az új sornál, probléma volt a telkeknél csatorna 
rákötéssel? 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Nem volt probléma. Nyomott rendszer lett 
kiépítve 20-30 ingatlanra tervezve. Jelenleg csak 1 ingatlan van rákötve, ezért 
különbözı lezárásokat kellett alkalmazni. 
 
 
 
 
 
 



Dörgicse Község Önkormányzat Képviselı-testülete 
JEGYİKÖNYV 2011. december 13. közmeghallgatás 

28

 
 
Kis-Pál Miklós polgármester: Van még valakinek kérdése? 
 
 
 
Mivel más felvetés és hozzászólás nem volt a lakosság részérıl.  A polgármester 
megköszönte mindenkinek a részvételt és 18 óra  30 perckor a közmeghallgatást 
bezárta. 
 

kmf. 
 
 
 
 

Kis-Pál Miklós                                  Cseh Jenıné 
 polgármester                                     körjegyzı 

 
 
 
 


